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Szegedi üzemekbe 
látogattak 

a vietnami vendégek 

A vietnami vendégek a szalámigyár érlclőtornyának tetején ismerkednek a város és a 
folyó eléjük táruló panorámájával 
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Építkezések az orvos-
tudományi egyetemen 

Az MSZMP Központi Bi-
zottságának vendégeként 
hazankban tartózkodó, ötta-
gú vietnami pártmunkás-
küldöttség — melynek veze-
tője Hoang Huu Nhan, a 
Vietnami Dolgozók Pártja 
Központi Bizottsága Ipar-
ügyi Bizottságának helyettes 
vezetője — tegnap két sze-
gedi üzembe látogatott. K. 
Nagy Sándornak, az MSZMP 
KB alosztályvezetőjének tár-
saságában. Délelőtt dr. 
Ágoston Józsefnek, az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottsága titkárának kísére-
tében a szalámigyárat ke-
resték feL Itt Lopkovitz 
Sándor kereskedelmi igaz-
gató és Bálint László, a 
gyár csúcspártvezetőségének 
titkára tájékoztatta őket a 
vállalat és a gyár munká-
járóL 

Vietnami vendégeink fő-
ként az iparszervezési kér-
dések iránt érdeklődtek. 
Elismeréssel hallgatták azo-
kat az adatokat is, melyek 
szerint a gyár a felszabadu-
lás előtt évente maximum 
300—400 tonna szalámit ál-
lított elő, most pedig terme-
lése eléri az 5 és fél ezer 
tonnát. A vendégek sok kér-
dést tettek fel a nyereség-
gel, a termelési értékkel, az 
értékesítéssel kapcsolatban, 
valamint a vállalat és a 
tröszt viszonyáról is. Legin-
kább talán mégis a nyere-
ség és a termelési érték 
kapcsolata foglalkoztatta 
őket. 

A gyárlátogatás közben 
érdeklődéssel figyelték az 
emberek és a gépek munká-
ját, meglepődtek a szárító-
torony belső méretein. A to-
rony .tetejéről pedig megte-
kintették a várost. 

Délután a KSZV központi, 
újszegedi gyárát keresték fel 
a vendégek, Papdi József-
nek, a megyei pártbizottság 
osztályvezetőjének kíséreté-
ben. Á gyárban Marosi Já-
nos, a vállalat vezérigazga-
tó-helyettese, és párt-végre-
hajtóbizottságának tagja, 
Harkai Vilmos, a vállalati 
szakszervezeti tanács titká-
ra és Frányó József, a köz-
ponti gyár igazgatója, vala-
mint a gyár társadalmi ve-
zetői tájékoztatták őket a 
vállalat munkájáról. 

Vietnami vendégeink ér-
deklődéssel hallgatták a 

közel százéves gyár történe-
téről szóló adatokat, a fel-
szabadulást követő újjáépí-
tésről, a munka megindítá-
sáról szóló beszámolót. 
Minden iránt érdeklődtek. 
A dolgozók élet- és munka-
körülményeivel, 
helyzetükkel, a 
mennyiségével és összetéte-
lével kapcsolatos információ-
kat éppúgy följegyezték, 
mint a fejlesztési tervek 
adatait. 

Figyelmüket az újszegedi 
gyárban is elsősorban a vál-
lalat szervezeti felépítéséről 
szóló információk kötötték 
le. Az, hogy az egyes gyá-
rak önálló vezetéssel ho-
gyan kapcsolódnak a válla-
lat egészéhez, mennyiben 
koordináló és mennyiben 
irányító a vállalat szerepe. 

A gyárak teljesítményének 
értékelésére kidolgozott 
pontrendszer, mutatók sze-
repéről is sok kérdést tettek 
fel. Különösképpen a terme-
lékenységgel, a nyereséggel 
és a készletgazdálkodással 

szociális kapcsolatban. A vietnami 
termelés delegáció tagjai ezután meg-

az uzemcsarno-tekintették 
kokat. 

Vietnami vendégeinket — 
mint az eddigi, kétnapos 
programjukból kitűnik — 
elsősorban az iparszervezés, 
általában a gazdasági élet 
szervezésének és irányításá-
nak mechanizmusa foglal-
koztatja. 

Ma. szombaton Makóra 
és környékére látogatnak, s 
mezőgazdasági üzemeket ke-
resnek fel. 

Tavasszal pártbizottsági 
ülésen foglalkozott a Szege-
di Orvostudományi Egye-
tem vezetősége a legfonto-
sabb építkezések helyzeté-
vel, s azóta ismételten meg-
állapodott a kivitelezőkkel, 
hogy milyen határidő-módo-
sításokat fogad el. A DÉ-
LÉP írásban vállalta, hogy az 
eddigi késlekedések után 
szeptember 30-ra befejezik 
a Somogyi Béla utcai bioló-
giai intézet építését. A 14 és 
fél millió forintos objektum 
átadása azonban valószínű-
leg csak később válik való-
ra. 

Ebben az épületben kap 
majd helyet a korszerű, ú j 
számítóközpont, amelynek 
felszerelése — francia gyárt-
mány — már Magyarorszá-
gon van, várja beszerelé-
sét. Az utóbbi műveletet 
francia szerelők végzik el, 
az első időszakban pedig a 
tudományegyetem kiberne-
tikusai nyújtanak segítsé-
get az orvosegyetem szak-
embereinek. Az egész egye-
tem munkáját elősegítő 
számítóközpont szakembe-
reinek képzése — ez gondos 
előkészítésre utal — jó úton 
halad. 

A biológiai intézet fölépü-
lésének függvénye, hogy a 
DÉLÉP mikor fog hozzá a 
két belklinika közti intenzív 
osztály, valamint a sebészeti 
/klinikához kapcsolódó mű-
vese állomás építéséhez. Az 
ígéretek a harmadik-negye-
dik negyedévre szólnak. 

Az orvosegyetemi építke-
zések közül a legszerencsét-
lenebb a gyógyszerészkari 
rekonstrukció, melyet ismét 
újabb okok késleltetnek. Az 
egyetem vezetősége is meg-
értően vette tudomásul a 
Szegedi Magas- és Mélyépí-
tő Vállalat határidő módo-
sítási kérelmét: augusztus 
15-e helyett október végére 
ígérte legutóbb a vállalat az 
átadást — az alagsor nélkül 
—, az oktató munka azon-
ban valószínűleg csak a 
tanév második félévében in-
dulhat meg. 

Évek óta a legnagyobb 

gond, hogy mikor költözhet 
ú j helyére az ideg- és elme-
gyógyászati klinika. Az 
egyetem most ú j adatlapot 
készíttetett, s eszerint a le-
endő intézményt 400 ágyas-
ra javasolja, abban kíván 
elhelyezni 3 tanszéket is. Az 
indulási költségek azonban 
a mostani számítások sze-
rint 320 millió forintot tesz-
nek ki, tehát az Egészség-
ügyi Minisztériumnak a kel-
lő előkészítés után a Gaz-
dasági Bizottság elé kell 
vinnie az ügyet: az intéz-
mény felépülte függvénye 
népgazdaságunk teherbíró 
képességének. 

Szőregi ktsz vállalta az 
egyetemi hőközpont mellett 
létesítendő emeletes épü-
let, az ú j nővérszállás kivi-

telezését. A beruházásra az 
egyetem 3 és fél millió fo-
rintot irányzott elő, s az 
épületnek a megállapodá-

sok szerint a jövő év ok-
tóberére el kellene készül-
nie. Jelenleg azonban csak 
az alapok ásása folyik, s az 
is oly vontatottan, hogy az 
orvosegyetem kétszer is 
kénytelen volt figyelmeztet-
ni a vállalkozót. Ha a 65 
férőhelyes, hagyományos 
építési móddal késáülő nő-
vérszállás elkészül, a nővé-
rek felét ilyen belső lakhe-
lyen tudja az egyetem elhe-
lyezni. 

Az ősz végére tehát — 
reméljük — újabb épületek-
kel gyarapodik az orvos-
egyetem. 

V. M. 

Ülésezett 
az Elnöki Tanács 

A Népköztársaság Elnöki 
Tanácsa pénteken ülést tar-
tott. 

Az Elnöki Tanács módosí-
totta és kiegészítette a levél-
tári anyag védelméről, és a 
levéltárakról szóló 1969. évi 
27. számú törvényerejű ren-
deletet. 

Az Elnöki Tanács törvény-
erejű rendeleteket alkotott 
egyes felsőfokú oktatási in-
tézmények létesítésére. En-
nek értelmében a Felsőfokú 
Könnyűipari Technikum 
Könnyűipari Műszaki Főis-
kolává alakul. A törvényere-
jű rendelet alapján a buda-
pesti Felsőfokú Építőipari 
Technikumot összevonják a 
debreceni Felsőfokú Építő-
gépészeti Technikummal és v a c s József elvtárs, a sze-

Küldöttségünk 
hazaérkezett 
Romániából 

A napokban küldöttség 
utazott megyénkből — a 
Román Kommunista Párt 
Temes megyei Bizottsága 
meghívására — Temesvárra, 
ahol részt vett Románia fel-
szabadulása 28. évfordulója 
alkalmával rendezett ünnep-
ségen, valamint termelő üze-
meket keresett fel. 

A küldöttség vezetője 
Szabó Sándor elvtárs, a me-
gyei pártbizottság titkára, 
valamint tagjai: Kovács Im-
re elvtárs, a megyei tanács 
elnökhelyettese és dr. Ko-

budapesti székhellyel Ybl 
Miklós Építőipari Műszaki 
Főiskolává szervezik. Az El-
nöki Tanács a Nyíregyházi 
Tanárképző Főiskola nevét 
Bessenyei György Tanárkép-
ző Főiskola névre változtat-
ta. 

Az Elnöki Tanács végül 
egyéb, időszerű kérdéseket 
tárgyalt, köztük egyéni ke-
gyelmi kérésekben döntött. 

gedi járási pártbizottság el-
ső titkára, tegnap délután 
hazaérkeztek. A nagylaki 
határátkelő helyig megyénk 
küldöttségét elkísérte Darie 
Trifon elvtárs, a Román 
Kommunista Párt Temes 
megyei Bizottságának titká-
ra és Vasile Mot elvtárs, a 
Temes megyei tanács alel-
nöke és szívélyesen elbú-

csúztak a magyar párt- és 
tanácsi delegáció tagjaitól. 

Megyénk küldöttsége elé 
a határra utazott dr. Ágos-
ton József elvtárs, a megyei 
pártbizottság titkára, dr. 
Bozó Sándor elvtárs, a me-
gyei tanács vb-titkára és 
Szőnyi Ferenc elvtárs, a 
makói járási pártbizottság 
első titkára. 

Munkatársunk kérdésére 
Szabó Sándor elvtárs, a de-
legáció vezetője elmondotta, 
hogy testvérmegyénkben a 
Csongrád megyeiek küldöt-
teit meleg barátsággal, elv-
társi szívélyességgel fogad-
ták, s amennyire ilyen rövid 
idő alatt lehetett, igyekeztek 
bemutatni azokat az ered-
ményeket, amelyeket Temes 
megye kommunistái és pár-
ton kívüli dolgozói a szocia-
lizmus építése érdekében 
elértek. Ez a látogatás to-
vább erősítette Csongrád és 
Temes megyék párt és ta-
nácsi kapcsolatát. 

A népi ellenőrzés 
vizeink védelméért 

Pénteken ülést tartott a 
Központi Népi Ellenőrzési 
Bizottság. Dojcsák János, a 
KNEB tagja, az MSZMP 
Borsod megyei bizottságának 
titkára beszámolt a bizott-
ságnak a vizek szennyeződé-
sének megakadályozására 
kiadott kormányrendeletek 
végrehajtásának ellenőrzésé-
ről. A fővárosban és hét 
megyében vizsgált 200 vál-
lalat és szövetkezet szenny-
víztisztító berendezéseivel a 
keletkezett szennyvíznek 

mintegy 43 százalékát képes 
megtisztítani, a vizsgált üze-
mek közel fele megfelelő elő-
tisztítás nélkül engedi ki a 
szennyvizet. A jelentés meg-
állapítja, hogy a bírságokból 
a vízügyi alapba befolyt 
összegeknek csak negyedéi 
felét veszik igénybe szenny-
víztisztító berendezésekre. A 
KNEB javaslatokat dolgozott 
ki a helyzet javítására, élő-
vizeink fokozott védelmére, s 
jelentését a kormány elé 
terjeszti. 

Losonczi Pál és Fock Jenő fogadta 
a kuwaiti külügyminisztert 

Losonczi Pál, az Elnöki Ta-
nács elnöke pénteken, az Or-
szágházban fogadta Szalah al 
Ahmed al Dzsaber sejket, 
Kuwait állam k ü l ü g y m i n i s z -
terét 

A szívélyes megbeszélése-
ken jelen volt Péter János 
külügyminiszter is. 

A kuwaiti külügyminiszter 
a nap folyamán a Hősök te-
rén megkoszorúzta a Magyar 
Hősök Emlékművét. 

Szalah al Ahmed al Dzsa-
ber sejk ellátogatott az Ika-
rusz karosszéria és jármű-
gyárba, ahol megtekintett 
több üzemegységet. A mi-
niszter a gyárlátogatás során 
elismeréssel szólt a látottak-
ról, a Kuwaitban közlekedő 
mintegy 200 Ikarusz autó-
buszról, amelyek méltón kép-
viselik a magyar ipart kül-
földön. Elmondotta: a mos-
tani látogatása, tárgyalásai a 
magyar vezetőkkel elősegí-

tik a magyar—kuwaiti ke-
reskedelmi kapcsolatok to-
vábbi bővülését. 

flpró Untai 
Prágában 

A kilencnapos baráti láto-
gatáson Csehszlovákiában 
tartózkodó magyar parla-
menti delegáció, amelyet Ap-
ró Antal, az Országgyűlés el-
nöke vezet, szlovákiai kör-
útjának befejeztével pénte-
ken repülőgépen visszauta-
zott Prágába. 

Délben küldöttségünket fo-
gadta Evzen Erban, a Cseh 
Nemzeti Tanácsnak, a Cseh 
Szocialista Köztársaság leg-
felső törvényhozó és képvi-
seleti testületének az 'elnö-
ke. A fogadást követő dísz-

J ebéd után Apró Antal, Vince 
' József nagykövet kíséretében 

Lidicébe utazott, ahol meg-
koszorúzta a náci önkény ál-
dozatainak emlékművét. 

Tanácskozott a KISZ 
Központi Bizottsága 

Dr. Horváth István elnök-
letével összeült a Magyar 
Kommunista Ifjúsági Szö-
vetség Központi Bizottsága. 
A tanácskozáson — amelyen 
részt vesz Övári Miklós, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának titkára, Ilku Pál mű-
velődésügyi miniszter és 

Nagy Miklós, az MSZMP 
Központi Bizottságának osz-
tályvezetője — elsőként azt 
a javaslatot vitatták meg, 
amely az ifjúsági szövetség 
feladatait taglalja az állami 
oktatás helyzetéről és to-
vábbfejlesztéséről szóló párt-
határozat megvalósításában. 


